
 
 
 
 
 
Referat fra møde i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget  
 
 Tirsdag den 5. oktober 2010 Kl.  14.00 
 i F 7 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Mødedeltagere: Grethe Olsen (F) 

Anne-Lise Kuhre (A) 

Hanne Kyvsgaard (C) 

Jens Ross Andersen (V) 

Jesper Wittenburg (A) 

Kenneth Jensen (A) 

Lis Olsen (V) 

 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

 

 Side 1 af 28 
 
 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 2 af 28 

 
Indhold 
 
 
 Åben dagsorden 
 
Sag nr. 120 Kulturpuljen 2010 
 
Sag nr. 121 Fabrikken - ansøgning om tilskud til Musicalen Smukke Sally 
 
Sag nr. 122 Skibby Kino Organisation og drift 
 
Sag nr. 123 Foreningen Frederikssund Symfoniorkester 
 
Sag nr. 124 Bander til indendørs fodbold - Græse 
 
Sag nr. 125 Sejlsportsklubber i Frederikssund - Renovering af slæbesteds- og opbeva-

ringsfaciliteter 
 
Sag nr. 126 Kulturaftaler 
 
Sag nr. 127 Kultur-, fritids- og idrætspolitik handleplaner 
 
Sag nr. 128 Kunstudvalg 2009 
 
Sag nr. 129 Økonomi på venskabsbyområdet 2007 - 2010 
 
Sag nr. 130 Mødekalender 2011 
 
Sag nr. 131 Meddelelser 
 
 
 
 
 

 
 

 



 

 

  
 
 
 
 
 Side 3 af 28 

 
Sag nr.  120  Kulturpuljen 2010 
 
Journal nr.:  000112-2010 
 
Lovgrundlag: Retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen 

 

Sagsfremstilling: Kultur og Fritidssekretariatet giver hermed en orientering og en status 
på fordelingen af tilskud fra Kulturpuljen. 
  
Der er oprindelig afsat 526.930 kr. til Kulturpuljen.  
Ved Byrådsbeslutning af 26. maj 2010 er der overført 290.000 kr. fra 
Kulturpuljen 2009 til Kulturpuljen 2010. 
  
Udvalget har til dato behandlet 45 ansøgninger. Der er givet 5 afslag. 
  
Der er bevilget tilskud/garantier for 409.285 kr., som belaster puljen 
med 376.542 kr., når der fraregnes kulturmoms. Der resterer således 
440.388 kr. 
  
Der er 1 ansøgning til dette møde på i alt 8.000 kr. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget & Analyse: Evt. tilskud skal dækkes inden for Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed, Kultur indstiller overfor Kultur-, Fri-
tid- og Idrætsudvalget, at: 

1. orienteringen tages til efterretning. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 

Bilag: Kulturpulje pr. 1. oktober 2010 
 

 
 

http://www.frederikssund.dk/media(10783,1030).pdf
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Sag nr.  121  Fabrikken - ansøgning om tilskud til Musicalen Smukke Sally 
 
Journal nr.:  025866-2010 
 
Lovgrundlag: Retningslinjer for tilskud fra Kulturpuljen 

 

Sagsfremstilling: Kulturforeningen Fabrikken søger om et tilskud på 8.000 kr. til dæk-
ning af lokaleleje og transportudgifter til Musicalen "Smukke Sally" den 
27. oktober 2010. 
  
Musicalen opføres af Teatergruppen Elverfolket fra Holbæk. Teater-
projektet er oprindelig oprettet af Holbæk Kommune tilbage i 1987, 
som et projekt for unge arbejdsløse, siden er det fortsat i samarbejde 
med Holbæk Ungdomsskole.  
Elverfolket består af børn og unge, de er amatører, får intet honorar 
men skal have de faktiske udgifter dækket til transport mm. 
Læs evt. mere på www.elverfolket.dk 
  
Foreningen har opstillet et budget for arrangementet, der balancerer 
med udgifter på 20.000 kr. og indtægter på 19.500 kr. Udgifterne dæk-
ker udgifter til leje af lokaler med 3.000 kr., transport af medvirkende 
og udstyr på 5.000 kr., markedsføring på 4.000 kr. og forplejning på 
8.000 kr. 
Der er modtaget et sponsorat  på 10.000 kr., og der forventes indtæg-
ter fra salg af vand, kage, slik mm. på 500 kr. og garderobe på 1.000 
kr. samt et tilskud fra Frederikssund kommune på 8.000 kr. 
  
Målet er at invitere 350 skoleelever gratis til teaterforestillingen, alter-
nativt at opkræve en billetpris, der kan finansiere et manglende beløb.  
  
Der er ikke søgt om tilskud andre steder. 
  
I 2010 har Kulturforeningen Fabrikken i alt modtaget 20.000 kr. i til-
skud, og der er bevilget 2 underskudsgarantier på hver 10.000 til ar-
rangementer i september og oktober 2010. 
Kulturforeningen Fabrikken er startet af lokale ildsjæle, som ønsker 
mere liv i Hornsherred og dermed større kulturelt udbud i lokalområ-
det. Målsætningen er at skabe kulturelle arrangementer med kvalitet 
og underholdning for både voksne, børn og unge. 
Foreningen har 30 aktive medlemmer og 250 passive medlemmer. 
  
Der er pr. 1. oktober bevilget tilskud/underskudsgarantier for 409.285 
kr., som belaster puljen med 376.542 kr., når der fraregnes kultur-
moms. Der resterer således 440.388 kr. 
 

Bevilling: Ingen. 

http://www.elverfolket.dk/
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Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget & Analyse: Evt. tilskud skal finansieres inden for Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget, at: 
 

1. Til drøftelse. 
 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Der bevilges et tilskud på 8.000 kr. under forudsætning af, at de invite-
rede børn er fra Frederikssund Kommune. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 
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Sag nr.  122  Skibby Kino Organisation og drift 
 
Journal nr.:  025375-2010 
 
Lovgrundlag: Filmloven 

Sagsfremstilling: Foreningen Skibby Kino har fremsendt ansøgning om at få samme 
vilkår som Slangerup Bio. 
  
Slangerup Bio drives af "Foreningen Slangerup Bio's Venner".  
Frederikssund Kommune ejer grund, bygning, bygningens installatio-
ner samt nagelfast inventar.  
Derudover dækker Frederikssund Kommune udgifterne til skatter, af-
gifter og bygningsforsikringer. Foreningen dækker alle øvrige udgifter 
til drift og vedligeholdelse af biografen.  
Der betales ikke husleje. Der er indgået en lejeaftale, der løber til og 
med 2014. 
  
Den årlige kommunale udgift til drift af Slangerup Bio udgjorde i 2009 
15.305 kr. 
  
Foreningen Skibby Kino ejer bygningen, hvorfra biografen drives. De 
årlige driftsudgifter minus varme udgør 128.928 kr. og er fordelt såle-
des: 

• Ejendomsskatter                                            12.770  
• Vandafledningsafgift                                        2.905  
• Bygningsforsikringer                                       11.543  
• Renter af prioritetsgæld samt pantebreve  

(sidestillet husleje)                                         101.710  

Det er disse udgifter Skibby Kino søger dækket ud fra en lighedsbe-
tragtning. 
  
Indtægter fra billetsalg, kulturarrangementer, kioskindtægter, støttebi-
drag og sponsorater  i Skibby Kino er faldende, og det har betydet en 
nedgang i indtægterne fra 882.584 kr. i 2008 til 798.936 kr. i 2009. 
 
Jvf. filmlovens kapitel 5 § 18 er der hjemmel til, at kommunerne kan 
drive biografvirksomhed, herunder yde støtte i form af tilskud, lån eller 
garanti for lån til filmproduktion, filmudlejning eller biografvirksomhed. 
 
Jvf. juridisk afdeling vurderes det, at der i filmloven er hjemmel til at 
kommunen kan yde tilskud i form af hel eller delvis dækning af drifts-
omkostninger, herunder ejendomsskatter, vandledningsafgifter, byg-
ningsforsikringer, renter af prioritetsgæld og pantebreve, men ikke til 
afdrag. 
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Juridisk afdeling gør ligeledes opmærksom på, at Skibby Kinos hen-
visning til det forvaltningsretlige princip ikke er anvendeligt i sammen-
ligning med Slangerup Bio, da der er tale om to forskellige konstellati-
oner.  
Slangerup Bio drives fra kommunale bygninger mens Skibby Kino ejer 
deres biografbygning.  
Ligebehandlingsprincippet indebærer, at det lige skal behandles lige - 
ikke at forskellige konstruktioner/situationer skal ligestilles. 
 
Udover de to foreningsdrevne biografer Skibby Kino og Slangerup Bio 
er der Ny Park Bio i Frederikssund, der er privatejet. 
 
Såfremt det bliver besluttet at yde tilskud til Skibby Kino, så er kom-
munen forpligtet til at overholde det forvaltningsretlige ligebehand-
lingsprincip, hvilket indebærer, at såfremt der ydes tilskud til Skibby 
Kino, er kommunen forpligtet til at yde andre biografvirksomheder til-
skud på samme vilkår, såfremt de på et senere tidspunkt skulle ansø-
ge herom. 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget & Analyse: Evt. tilskud til eller finansiering af Skibby Kinos 
driftsudgifter skal finansieres inden for Kultur-, Fritid- og Idrætsudval-
gets bevilling. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-
,Fritid- og Idrætsudvalget, at: 
 

1. Til drøftelse 
 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Ansøgningen afslås. Udvalget ønsker i det kommende år at undersø-
ge vilkårene for biografvirksomhed i Frederikssund Kommune. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 

Bilag: Filmloven 12.03.1997 
Skibby Kino ønsker tilskud til drift/ligestilling mellem foreningsbiografer 
 

 
 

http://www.frederikssund.dk/media(10775,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(10787,1030).pdf
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Sag nr.  123  Foreningen Frederikssund Symfoniorkester 
 
Journal nr.:  017676-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: Foreningen Frederikssund Symfoniorkester (FSS) søger om et fast 
årligt kommunalt tilskud på 100.000 kr. fra og med 2011. Alternativt 
50.000 kr. i 2011 og fra 2012 100.000 kr. årligt. 
  
FSS er et lokalt baseret symfoniorkester, der er opstået som en udlø-
ber af Musik over Broen koncerterne. Det består af ca. 30 amatørmu-
sikere fra området og suppleres af ca. 10 professionelle musikere. 
  
FSS er etableret som forening i februar 2010. Foreningens formål er 
at sikre og udvikle symfoniorkestret og dets arbejde med klassisk mu-
sik. Den nystartede forening råder p. t. over en kapital, der svarer til 
medlemmernes kontingentindbetalinger, svarende til 5.000 kr. 
  
FSS består af både aktive og passive (støtte)medlemmer. De aktive 
spillere i orkestret betaler årligt 100 kr. i kontingent samt et projektkon-
tingent på 500 kr. pr. koncert. Projektkontingentet skal dække f.eks. 
transport og/eller leje af instrumenter. De passive medlemmer optages 
som ikke udøvende støttemedlemmer og betaler ligeledes 100 kr. i 
årligt kontingent. 
  
FSS dirigeres af to frivillige og ulønnede, som medvirker under vær-
kernes indstudering samt under koncerterne. For et årligt tilskud på 
100.000 kr. vil det være muligt at holde to årlige koncerter med ca. 10 
professionelle musikere til at supplere amatørerne samt 1- 3 sangsoli-
ster. 
  
Foreningen har opstillet et budget pr. koncert, der balancerer med 
udgifter på 74.000 kr. og tilsvarende indtægter. 
  
Udgifterne fordeler sig på honorarer til professionelle musikere og so-
lister på 62.000 kr., leje af koncertsal, noder, instrumenter på 10.000 
kr. samt annoncering og PR på 2.000 kr. 
  
De professionelle musikere og solister honoreres efter gældende 
overenskomst. 
  
Indtægterne forventes at komme fra billetsalg på 150 billetter a 100 kr. 
pr. stk., andel af FSS kontingent på 5.000 kr., sponsorater på 4.000 kr 
samt et kommunalt tilskud på 50.000 kr. 
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Udvalget behandlede første gang ansøgningen fra Foreningen Frede-
rikssund Symfoniorkester den 1. juni 201, og besluttede da at over-
sende ansøgningen til budgetforhandlingerne. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget & Analyse: Evt. tilskud skal finansieres inden for Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget: 
 

1. Til drøftelse 
 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Udvalget afslår ansøgningen om et fast årligt tilskud. Udvalget anbefa-
ler FSS om fremadrettet at ansøge kulturpuljen om tilskud til konkrete 
arrangementer. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 
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Sag nr.  124  Bander til indendørs fodbold - Græse 
 
Journal nr.:  026998-2009 
 
Lovgrundlag: Intet.  

 

Sagsfremstilling: Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget besluttede i sit møde den 17. august 
2010 at udsætte beslutning om at prioritere 116.013 kr. til køb af ban-
der til indendørs fodbold i Græse Bakkebyhallen, indtil der er afklaring 
af, om der kan anvises opbevaringsplads for materiellet. 
 
Forvaltningen har efterfølgende afholdt møde med skolelederen og 
fodboldklubberne (ORI og FIK).  
 
Resultatet af besigtigelsen og forhandlingerne mellem parterne er, at 
den nødvendige opbevaringskapacitet kan anvises. 
Forvaltningen har indhentet et fornyet tilbud på materiellet, hvoraf det 
fremgår, at det udover den ønskede benyttelse af materiellet til inden-
dørs fodbold, inden for samme bevilling (116.013 kr.), også vil være 
muligt at erhverve "3-ben", således at  bande-pladerne kan anvendes 
som bordplader i forbindelse med arrangementer i hallen, hvilket er til 
gavn for både fritids- og skolebrugere. 
 
Skolen har også kunnet anvise plads til opbevaring af 3-benene. 
 

Bevilling: Der resterer 751.908 kr. af puljen til idrætsfaciliteter i 2010, der er en 
rest af et overført rådighedsbeløb fra 2009 på 1.491.000 
kr. Byrådet meddelte anlægsbevilling til det overførte rådighedsbeløb i 
forbindelse med overførselssagen, hvorfor Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget prioriterer beløbets anvendelse. Ifølge udkastet til budget for 
2011 er der yderligere afsat 2.151.490 kr. i begge årene 2011 og 
2012.  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor anbefaler 
Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget, at: 
 

1. Ansøgningen drøftes.  
 

Tidligere beslut-
ninger: 
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Beslutninger: Der bevilges 116.013 kr. til indkøb af bander til indendørs fodbold i 
Græse Bakkebyhallen. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 
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Sag nr.  125  Sejlsportsklubber i Frederikssund - Renovering af slæbesteds- og 

opbevaringsfaciliteter 
 
Journal nr.:  026998-2009 
 
Lovgrundlag: Intet  

 

Sagsfremstilling: Frederikssund Sejlklub og Frederikssund / Marbæk Juniorsejlcenter 
ansøger om gennemførelse af 1. etape af den samlede plan for et 
juniorsejlcenter. 
 
1. etape er en renovering og udbygning af slæbestedsfaciliteterne og 
vil kunne gennemføres uafhængig af, om, eller i hvilken takt udbyg-
ningsplanerne for Juniorsejlsportcentret realiseres. 
 
Nuværende slæbested er således nedslidt og utidssvarende og udgør 
en risiko for fartøjer og vogne ved optagning af joller på vogn, ligesom 
kapaciteten er utilstrækkelig i forhold til aktiviteterne på havnen. 
 
1. etape vil kunne realiseres for 323.925 kr. 
 
Ansøgningen er sideløbende fremsendt til udtalelse i Idrætsrådet. 
 

Bevilling: Der resterer 751.908 kr. af puljen til idrætsfaciliteter i 2010, der er en 
rest af et overført rådighedsbeløb fra 2009 på 1.491.000 kr.  
Byrådet meddelte anlægsbevilling til det overførte rådighedsbeløb i 
forbindelse med overførselssagen, hvorfor Kultur-, Fritid- og Idrætsud-
valget prioriterer beløbets anvendelse. Ifølge udkastet til budget for 
2011 er der yderligere afsat 2.151.490 kr. i begge årene 2011 og 
2012.  
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ikke yderligere bemærkninger.  
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller over for Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget, at: 
 

1. Udvalget drøfter tilskud til renovering af slæbested. 
2. Udvalget principielt drøfter realisering af Juniorsejlcenter. 

  
 

Tidligere beslut-
ninger: 
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Beslutninger: Etape1 (renovering af slæbested) godkendes, og der bevilges 
323.925 kr. fra idrætspuljen hertil. 
 
Drøftelse af juniorsejlcenter indgår i den videre prioritering af idræts-
strategien. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 

Bilag: Ansøgning og budget - 1. etape 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(10773,1030).pdf
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Sag nr.  126  Kulturaftaler 
 
Journal nr.:  001240-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: En kulturaftale er en aftale mellem Kulturministeriet og en række kom-
muner, der tilsammen danner en kulturregion.  
Kulturaftalen giver mulighed for at udvikle og igangsætte projekter i 
fællesskab, ligesom den giver mulighed for større lokal dispositionsfri-
hed over statslige kulturmidler.  
Samtidig er det en måde at fastholde og udbygge den kulturpolitiske 
dialog mellem det statslige og det  kommunale niveau samt øge sam-
arbejdet på tværs af kommunegrænserne. 
 
Kommunerne i Hovedstadsområdet har ikke tidligere haft mulighed for 
at indgå regionale kulturaftaler med Kulturministeriet eller søge midler 
via puljen "Kultur til hele landet".  
I forbindelse med den daværende kulturminister Carina Christensens 
Danmarksturne i 2009 opfordrede kommunerne Kulturministeriet til 
dialog vedrørende muligheden for kulturaftaler i hovedstadsområdet.  
På dialogmødet den 9. september 2009 i Helsingør blev der udtrykt 
interesse fra såvel kommunerne som Kulturministeriet om etablering 
af et regionalt kultursamarbejde. 
 
Hovedstadsområdets kommuner har på den baggrund indledt en dia-
log om muligheden for at indgå en samlet regional kulturaftale.  
På baggrund af et møde på embedsniveau i Gentofte i december 
2009 blev der nedsat en arbejdsgruppe bestående af R1, Børne- og 
Kulturchefforeningen, Ballerup, København og Gentofte kommuner 
med Kreative Byer som tovholder.  
Formålet har herefter været at afsøge mulighederne for at indgå en 
regional kulturaftale samt at udarbejde et forslag til en mulig organise-
ring. 
 
Siden mødet i Gentofte har kulturaftaler været drøftet i flere fora.  
Mulige temaer og fagområder for en kulturaftale er blevet fastlagt på 
mødet i Gentofte med bred repræsentation fra kommunernes em-
bedsværk. Disse temaer blev uddybet ved workshops i april samt sep-
tember 2010.  
Herudover er R1 løbende blevet orienteret om arbejdet med kulturaf-
taler samt inddraget i drøftelser omkring proces.  
Kommunernes kommunaldirektører er herudover blevet inviteret til et 
møde i Ballerup Kommune med henblik på at informere samt indhente 
tilkendegivelser til en aftale. 
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For at sikre størst mulig gennemslagskraft, nationalt og internationalt 
udsyn samt størst muligt potentiale for samarbejdsmuligheder foreslås 
det, at der indgås en regional kulturaftale mellem så mange interesse-
rede kommuner fra hovedstadsregionen som muligt.  
Hovedstadsområdet forstås som kommunerne i hovedstadsregionen 
samt kommuner udenfor regionen med en naturlig kobling til kommu-
nerne i regionen. Inden for den overordnede ramme vil det være mu-
ligt at lave en række delaftaler om konkrete projekter. 
 
Det foreslås, at der forud for en 4 årig kulturaftale indgås en 1 årig 
samarbejdsaftale med henblik på at udvikle afsættet for en kulturafta-
le. 
 
Den 1 årige samarbejdsaftale er en aftale mellem interesserede kom-
muner i hovedstadsområdet.  
Formålet er at etablere en ramme for den endelige kulturaftale. 
 
I samarbejdsåret skal der udarbejdes en overordnet fælles vision for 
det regionale samarbejde samt en række projekter, som kommunerne 
kan samarbejde om i den 4 årige kulturaftale.  
Sideløbende skal organisering, finansiering og drift af en fælles kultur-
aftale afklares. 
 
Kulturministeriet er i denne sammenhæng en vigtig partner i udviklin-
gen af kulturaftalen 2012-2015, idet samspillet med relevante faglige 
styrelser og eventuelle kulturinstitutioner er en afgørende del af pro-
jektudviklingen.  
Kulturministeriet yder konsulentbistand under samarbejdsaftalen og 
giver dermed kommunerne mulighed for at trække på de statslige sty-
relser og institutioners viden om området samt erfaringer fra eksiste-
rende kulturaftaler. 
 
I forhold til udviklingen af projekter arbejdes der i samarbejdsaftalen 
med udviklingen af relevante projekter inden for fem tematiske ind-
satsområder samt med udviklingen af projekter på baggrund af eksi-
sterende samarbejder forankret i et geografisk fællesskab.  
 
De fem indsatsområder er: 

• Kulturinstitutioner på tværs  
• Kultur og fritid i det offentlige rum  
• Festivaler og events  
• Unge og kultur  
• Børn og kultur 

Ballerup Kommune har meldt sig til at varetage formandskab og se-
kretariatsfunktion under den 1 årige samarbejdsaftale i 2010.  
Dette bakkes op af arbejdsgruppen. 
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• Der er blevet udviklet flg. model til organisering for samar-
bejdsaftalen i 2011:  

• Nedsættelse af politisk styregruppe bestående af kulturud-
valgspolitikere fra de deltagende kommuner. I forbindelse her-
med etableres et fælles kulturpolitisk forum for hovedstadsom-
rådets kulturpolitikere og borgmestre gennem afholdelsen af et 
årligt "Kulturens årsmøde" for hovedstadsområdets kulturpoliti-
kere.  

• Etablering af følgegruppe bestående af en administrativ re-
præsentant fra hver af de deltagende kommuner på 
chef/direktørniveau. Følgegruppen knyttes til R1 og disses 
møder.  

• Etablering af en administrativ styregruppe, der varetager den 
løbende sparring og kvalificering samt dialog med Kulturmini-
steriet.  

• Etablering af et sekretariat bestående af en projektkoordinator 
og studentermedhjælp.  

• Etablering af en koordineringsgruppe bestående af sekretaria-
tet samt tovholdere fra hvert indsatsområde.  

• Etablering af projektgrupper med tovholdere i hver gruppe. 

Efter projektmodningsåret i 2011 indgås den egentlige kulturaftale for 
perioden 2012-2015.  
En kulturaftale indeholder en vision for det regionale samarbejde, en 
række indsatsområder og en række specifikke mål, der ønskes nået 
gennem konkrete projekter.  
Kommunerne skal afsætte midler til de projekter, der iværksættes un-
der en kulturaftale. Kommunernes egenfinansiering følger projekterne, 
som hver kommune vælger til eller fra.  
Dog vil der være en mindre finansiering af udviklingsprojekter gennem 
Kulturministeriet.  
Samarbejdet forbedrer desuden muligheden for at få andel i centrale 
midler under Kulturministeriets styrelser. 
 
Kommuner, der har deltaget i den 1 årige samarbejdsaftale er ikke 
forpligtet til at indgå i den 4 årige aftale.  
Kommuner, der ikke har været med i den 1 årige aftale, kan stadig nå 
at tilslutte sig den 4 årige aftale men har ikke mulighed for at få indfly-
delse på vision og indhold, som fastlægges i den 1 årige samarbejds-
aftale. 
 
Den 1 årige samarbejdsaftale indebærer udgifter til projektkoordinator 
og administration.  
Udgifterne til den 1 årige samarbejdsaftale finansieres gennem et til-
skud på 30.000 kr. pr. deltagende kommune.  
Beløbet dækker udgifter til projektkoordinator samt udgifter til admini-
stration, mødevirksomhed og workshops. 
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Budget: 

• Projektkoordinator Bruttoløn ved  
fastansættelse                                                          480.000 kr.  

• Studentermedhjælp Aflastning af projektkoordina- 
tor                                                                               35.000 kr.  

• Overhead Overhead på 10% af lønudgift til 
projektkoordinator                                                       48.000 kr. 

• Projektgrupper udgifter til oplægsholdere, studieture 
og materialer                                                               25.000 kr. 

• Fælles seminar Tværgående temaer 
(Brugerinddragelse og Cultural Governance)             12.000 kr. 

• I alt                                                                            600.000 kr. 

Ved færre end 20 tilmeldte kommuner nedskaleres budgettet.  
Det er en forudsætning for indgåelse i aftalen, at der sammen med det 
økonomiske bidrag afsættes personalemæssige ressourcer til indgå-
else i en eller flere projektgrupper. 
 
Der afholdes det første kulturpolitiske årsmøde den 12. november 
2010 for hovedstadsområdets kulturpolitikere.  
Den 20. november er sidste frist for tilslutning til aftalen. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse: Evt. udgifter i forbindelse med deltagelse i det 
regionale samarbejde skal finansieres inden for Kultur-, Fritid- og 
Idrætsudvalgets bevilling. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. beslutte om Frederikssund Kommune skal indgå i en regional 
samarbejdsaftale i 2011 med blik på udvikling af en 4 årig regi-
onal kulturaftale i 2012-2015  

2. beslutte hvilket tema udvalget ønsker at arbejde med på det 
kulturpolitiske årsmøde. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 
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Beslutninger: 1. Udvalget ønsker at indgå i en regional samarbejdsaftale for 
2011. 

 
2. Udvalget ønsker at have en deltager i hver workshop. Ellers 

ønsker udvalget at deltage i unge og kultur. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 

Bilag: Samarbejdsaftale for etablering af Kulturaftale 2011 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(10774,1030).pdf
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Sag nr.  127  Kultur-, fritids- og idrætspolitik handleplaner 
 
Journal nr.:  010019-2010 
 
Lovgrundlag:  

Sagsfremstilling: På mødet den 4. maj 2010 tog Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget hand-
leplanerne for områderne almen kultur og børnekultur til efterretning. 
  
Efterfølgende har sekretariatet arbejdet med at realisere handlepla-
nerne og giver her en status pr. 1. oktober 2010. 
  
Samtidig anmodes Udvalget om at tage stilling til igangsætning og 
finansiering af planlægning af sommerferieaktiviteter for 2011 samt 
udarbejdelse af Vejviser med kultur og fritidstilbud til børn. 
  
Sommerferieaktiviteter for børn er tænkt som en bred vifte af til tilbud 
til alle skolebørn i kommunen.  
Det kunne være alt fra en gentagelse af Danseballaden til et besøg på 
Brandstationen, aktiviteter på Fjorden o.lign..  
Relevante samarbejdspartnere tænkes inddraget, og der vil være akti-
viteter både med og uden deltagerbetaling. 
  
Vejviseren med kultur og fritidstilbud til børn skal samle og synliggøre 
de mangeartede tilbud, der findes til målgruppen. 
  
Såvel kataloget med sommerferieaktiviteter som vejviseren tænkes 
udgivet i både trykt og elektronisk form. 
  
Udgifterne forventes at kunne holdes indenfor en ramme af 50.000 kr. 
til sommerferieaktiviteterne og 25.000 kr. til vejviseren. Det vil være 
muligt at finansiere aktiviteterne indenfor Kulturpuljen. 
  
Handleplanerne er udarbejdet på baggrund af den vedtagne kultur-, 
fritids- og idrætspolitik, Kulturministeriets Kultur for Alle samt forslag 
fra kulturinstitutionerne og sekretariatet.  
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
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Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget, at: 
 

1. Til drøftelse. 
 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Status tages til efterretning. 
 
Kultur og fritidsvejviseren ønskes indarbejdet i fritidspasset. Udvalget 
ønsker at samarbejde med Folkeoplysningsudvalget herom. 
 
Sommerferieaktiviteter igangsættes. 
 
Bevillingssagen genoptages i januar 2011. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 

Bilag: Opfølgning Handleplaner Kultur-, fritids- og idrætspolitikken. 
Forslag til sommerferieaktiviteter 
Kultur og fritidsvejviser 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(10786,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(10776,1030).pdf
http://www.frederikssund.dk/media(10781,1030).pdf
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Sag nr.  128  Kunstudvalg 2009 
 
Journal nr.:  013391-2009 
 
Lovgrundlag: Ingen 

 

Sagsfremstilling: Udvalget besluttede på mødet den 7. september 2010 at lade Viera 
Collaros  kunstværk udsmykke Sillebro Torvet. 
  
Det vil være muligt at opdele projektet i flg. prioriterede rækkefølge: 

• Bænke  
• Belysning af træer, under broen, lyd og spot  
• 3 lysstriber på bygningen 

Dertil kommer udgifter til kunstnerens honorar, ledningsføring og ufor-
udsete udgifter. 
Kultur og fritidssekretariatet har iværksat en proces med henblik på 
fondsansøgninger til finansiering af det manglende beløb. 
  
Ledelsen i TK-Development er præsenteret for Viera Collaros kunst-
værk, og er meget positive overfor projektet, også med hensyn til lys- 
opsætning på facaden til centeret. 
  
Efterfølgende har Viera Collaro oplyst, at der forventes et elforbrug på 
2.500 KW timer.  
Der vil være mulighed for at tegne et vedligeholdelses abonnement på 
10.000 kr. årligt. De samlede driftsudgifter forventes at blive i størrel-
sesorden 15.000 kr. pr. år. 
 
Driftsudgiften vil kunne dækkes af Kulturpuljen. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget & Analyse: Ud over driftsudgifter på 15.000 kr. til udsmykning 
af Sillebro Torv, som skal dækkes af Kulturpuljen under Kultur-, Fritid- 
og Idrætsudvalgets område, vil udsmykningen generere en CO2-
udledning, som grundet den netop indgåede Klimakommuneaftale 
skal modsvares af CO2-nedgang et andet sted i kommunen. 
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Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. godkende den prioriterede rækkefølge for etablering af kunst-
værket  

2. godkende at driften finansieres via Kulturpuljen. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: 1. Godkendt 
 
2. Godkendt 
 
Udvalget ønsker at projektet realiseres ved brug af solceller. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende 

Bilag: Økonomi Berntsen Fonden 6. september 2010 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(10789,1030).pdf
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Sag nr.  129  Økonomi på venskabsbyområdet 2007 - 2010 
 
Journal nr.:  024130-2010 
 
Lovgrundlag: Ingen. 

 

Sagsfremstilling: Kultur og Fritidssekretariatet har udarbejdet en oversigt over aktiviteter 
og forbrug på venskabsbyområdet fra 1. januar 2007 til 1. september 
2010. 
  
Aktiviteterne på venskabsbyområdet er alene et udtryk for, at Frede-
rikssund Kommune har fortsat de gamle kommuners forpligtelser på 
området samt videreformidlet ønsket om kontakter til kommunale insti-
tutioner. 
  
Det er kutyme, at værtsbyen betaler ophold, forplejning, udflugter 
m.m. under besøget.  
Udgifterne er derfor forholdsvis større, når Frederikssund Kommune 
har været vært.  
Når repræsentanter fra Frederikssund Kommune har været på besøg i 
venskabsbyer har udgiften primært dækket rejse, forplejning under-
vejs samt gave til værtsbyen. 
  
Det er ikke muligt at opgøre de samlede udgifter for venskabsbybesø-
get 23. til 25. september 2010, da alle regninger endnu ikke er modta-
get. 
  
Som led i besparelsesrunden i 2008 blev kontoen nedskrevet med ca. 
1/3 del fra ca. 150.000 til 100.000. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget og Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. orienteringen tages til efterretning. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 
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Beslutninger: Taget til efterretning. 
 
Udvalget ønsker, at merforbruget på venskabsbykontoen for 2010 
overføres til 2011. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 

Bilag: Aktiviteter og forbrug på venskabsbykontoen 2007. rev. 24.08.2010 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(10768,1030).pdf
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Sag nr.  130  Mødekalender 2011 
 
Journal nr.:  024385-2010 
 
Lovgrundlag: Styrelsesloven.  

 

Sagsfremstilling: Mødeplanen for 2011 forelægges hermed til udvalgenes godkendelse 
af egne mødedatoer.  
 
Forslaget er udarbejdet ud fra et princip om, at byrådsmøderne ligger 
den sidste onsdag i måneden, økonomiudvalgets møde en uge før og 
fagudvalgene holder møde 2 uger før økonomiudvalget.  
 
Princippet er enkelte måneder modificeret som følge af helligdage, 
ferier, budgetproces etc.  
 
Følgende datoer foreslås i forhold til Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget: 
 
11. januar 
1. februar 
1. marts 
5. april 
3. maj 
31. maj 
16. august 
6. september 
4. oktober 
1. november 
29. november 
 
Møderne afholdes fra kl. 13 til 16. 
 

Bevilling:  

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Økonomi og Analyse har ingen bemærkninger.  
 

Indstilling: Direktøren for velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget, at:  

1. mødeplanen 2011 godkendes.  
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Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Godkendt. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 

Bilag: kalender 2011 FORSLAG 
 

 
 
 
 
 
 
 

 
 

 

http://www.frederikssund.dk/media(10804,1030).pdf


 

 

  
 
 
 
 
 Side 27 af 28 

 
Sag nr.  131  Meddelelser 
 
Journal nr.:  000261-2010 
 
Lovgrundlag: Ingen. 

Sagsfremstilling: Jægerspris Turistforening får ikke brug for den bevilgede underskuds-
garanti på 2.500 kr. til årets arrangement med S/S Skjelskør. 
  
Udvalget bedes fastlægge dato for rundtur i kommunen foråret 2011. 
  
Kulturarvsstyrelsen inviterer til temamøde fredag den 15. oktober 
2010 i Vejle.  
På mødet vil midtvejsrapporten om fremtidens museumslandskab bli-
ve præsenteret. 
  
KL inviterer til kommunernes årlige internationale konference med 
temaet Udvikling i kommunerne - sådan får vi mere ud af EU pro-
grammerne. Torsdag den 25. november 2010 på Hotel Nyborg Strand. 
 

Bevilling: Ingen. 
 

Økonomiske og 
personalemæssige 
bemærkninger: 

Budget & Analyse har ingen bemærkning. 
 

Indstilling: Direktøren for Velfærd, Sundhed og Kultur indstiller overfor Kultur-, 
Fritid- og Idrætsudvalget, at: 

1. Meddelelserne tages til efterretning. 

 

Tidligere beslut-
ninger: 

 

Beslutninger: Meddelelserne blev taget til efterretning. 
Udvalgets rundtur i kommunen finder sted den 1. februar 2011 og den 
3. maj 2011 om formiddagen. 
 
Kenneth Jensen (A) var fraværende. 



 

Møde i Kultur-, Fritid- og Idrætsudvalget Tirsdag den 05. oktober 2010. Mødet sluttede kl. 
17.10 
 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Grethe Olsen 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Anne-Lise Kuhre 
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Hanne Kyvsgaard 
 
 
 
 
_____________________________________ 

Jesper Wittenburg 
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